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Talemanuskript til brug for samrådsspørgsmål H 

Samrådsspørgsmål H 

Vil ministeren oplyse om regeringen vil overveje at videreføre dele af Sommerpakken, herunder 

færgetakster og fradrag for udlejning af feriehuse, hvis disse vurderes at have været succesfulde og levet 

op til formålet om at øge turismen og skabe udvikling i landdistrikterne?  

Tak for spørgsmålet. 

Som nævnt i mit svar til spørgsmål G, har initiativerne i 

Sommerpakken i 2020 på transportområdet været en succes.  

Sommerpakken blev til fordi sommeren 2020 var en 

ekstraordinær sommer med meget få muligheder for danskere 

til at rejse ud af landet på sommerferie og tilsvarende meget 

begrænset, hvem der kunne rejse til Danmark udefra. 

Situationen opstod på grund af Covid-19, og derfor vil jeg da 

først og fremmest håbe på, at der i sommeren 2021 er så meget 

styr på smittespredningen, at det ikke bliver nødvendigt med 

helt ekstraordinære tiltag.  

Når det er sagt, synes jeg da også det vil være interessant at 

kigge på, om nogle af initiativerne skal videreføres i 2021. Men 

det er for tidligt at sige noget om nu.  

Hvis vi ser på situationen lige nu og de restriktioner, der har 

været i Nordjylland, må vi sige, at der er en stor 
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uforudsigelighed. Når det er sagt – og med de mange positive 

effekter af Sommerpakken i 2020 – kunne det være interessant 

at finde inspiration i Sommerpakkens initiativer i fremtiden. 

Jeg ved i den sammenhæng, at DSB har udbudt en ganske stor 

mængde Orange-billetter til 99 kr. frem til midten af december.  

 

 


